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Protokół  posiedzenia Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich  
i Strategii Rozwoju Powiatu 

Nr 12/2009   w dniu 27 lipca 2009r.          
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16:00 zakończono o godz. 17.14 

  

Lp. Imię i nazwisko Podpis 
1. 
 

Sławomir Maciaszek 
- Przewodniczący Komisji Nieobecny 

2. Jerzy Springer 
- Wiceprzewodniczący   Komisji Obecny 

3. Irena Wojewódzka – Kucz 
- Sekretarz Komisji Obecny 

4. 
 Józef Sulikowski Obecny 

5. 
 Andrzej Wieczorek Obecny 

6. 
 Wiesław Ewertowski Nieobecny 

7. Grzegorz Owczarzak Obecny 

8. Jerzy Piasecki Obecny 

9. Andrzej Bielecki Obecny 

10. Krzysztof Migasiewicz Nieobecny 

11. Michał Piechocki Obecny 

12. Zbigniew Grabowski Nieobecny 

 
Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Sławomir Maciaszek 
2. Wiesław Ewertowski  
3. Krzysztof Migasiewicz 
4. Zbigniew Grabowski  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Karolina Krenz - kierownik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu 
2. Beata Korpowska – Dyrektor  Powiatowego urzędu Pracy w Wągrowcu  
3. Danuta Królczyk – Skarbnik Powiatu  
4. Tomasz Kranc – Wicestarosta Wągrowiecki  

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 

1. Otwarcie posiedzenia,  
2. Opiniowanie materiałów sesyjnych 
3. Informacja i ocena aktualnej sytuacji finansowej powiatu, zobowiązań i poziomu zadłużenia 

/wydatki na spłaty rat kapitałowych i obsługę długu z tytułu zaciągniętych pożyczek – kredytu, 
aktualny stan zadłużenia, terminowość dokonywanych spłat wraz z prognozą długu na lata 
następne/.   

4. Zakończenie posiedzenia  
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2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
      KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW 

Nie odnotowano uwag do przedstawionej odpowiedzi na wniosek.   
 
3.    SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI 
 

1. Otwarcie posiedzenia 
 
Posiedzenie komisji rozpoczęło się o godz. 16.00. Obrady prowadził Wiceprzewodniczący 
Komisji Jerzy Springer. Podczas posiedzenia obecnych było 8 członków Komisji Finansów, 
Obszarów Wiejskich i Strategii  Rozwoju Powiatu oraz  goście zaproszeni na posiedzenie /lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu/. Po powitaniu zgromadzonych, stwierdzeniu 
quorum, Wiceprzewodniczący Komisji  oddał głos gościom  w celu realizacji tematyki 
posiedzenia.   

 
2. Opiniowanie materiałów sesyjnych  

 
• Cztery projekty uchwał dotyczące udzielenia dotacji celowych dla Parafii Rzymsko 

– Katolickich: w Mieścisku p.w. Michała Archanioła, w Skokach p.w. Św. Mikołaja 
Biskupa, w Wągrowcu p.w. Św. Jakuba Apostoła oraz w Łeknie p.w. Św. 
Apostołów Piotra i Pawła na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, położonym na obszarze 
Powiatu Wągrowieckiego.  
/temat omówił – Karolina Krenz/  
Na konkurs wpłynęły 4 wnioski z powyżej wymienionych parafii. Dotacje celowe wyniosły 
odpowiednio: 4.500zł, 12.000zł, 6.500zł i 17.000zł.  Łącznie wydatkowano kwotę 
40.000zł.  
Radni nie zgłaszali uwag - opinia projektu uchwały - jednogłośnie pozytywna    

        
• Informacja o stanie realizacji Programu Ograniczenia Bezrobocia w Powicie 

Wągrowieckim 
/temat omówiła – Beata Korpowska/  
Informacja o stanie realizacji programu zostanie szczegółowo przedstawiona na sesji 
RPW w formie multimedialnej.  
Z ważnych spraw dyrektor PUP Wągrowiec B.Korpowska poinformowała 
zgromadzonych, że wojewoda ma zabezpieczyć środki dla urzędów - około 10.000.000zł  
na brakujące składki zdrowotne osób bezrobotnych bez prawa do zasiłku. B.Korpowska 
przedstawiła również zgromadzonym wiadomość o dodatkowych środkach na 
aktywizację bezrobotnych z rezerwy ministra pozyskanych przez wągrowiecki Urząd 
Pracy. W sumie wągrowiecki pośredniak ma najwyższą od lat pulę środków na 
aktywizację osób bezrobotnych sięgającą około  10.000.000zł.    
    

• Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Powiatu Wągrowieckiego do realizacji 
projektu konkursowego w ramach Programu Operacyjnego Rozwój Zasobów 
Ludzkich   
/temat omówiła – Beata Korpowska/  
B.Korpowska w dalszej części wypowiedzi przedstawiła projekt „Lepsza kadra” 
przygotowany przez miejscowy Urząd w ramach PO Kapitał Ludzki Działanie 6.1 
Podziałanie 6.1.2 przy współfinansowaniu Europejskiego Funduszu Społecznego.  
Projekt jest kontynuacją wcześniejszego projektu „Dobra kadra” realizowanego w latach 
2008 – 2009r. W ramach „Lepszej kadry” zakładane wsparcie dla pracowników  urzędu 
(szkolenia, studia podyplomowe) i samej jednostki (refundacja wynagrodzeń 
zatrudnionych pracowników). Przystąpienie do realizacji projektu związane jest z 
zabezpieczeniem środków własnych (15% wartości projektu) o co prosiła B.Korpowska.  
Nie było pytań ze strony radnych.  
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Opinia projektu uchwały - jednogłośnie pozytywna 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/179/2009 z dnia 25 marca 
2009r. w sprawie określenia rodzaju zadań i wysokości środków PFRON 
przeznaczonych na te zadania w 2009r.  
/temat omówiła – Beata Korpowska/  
Kolejny projekt uchwały dotyczył przesunięć  środków finansowych PFRON 
przeznaczonych na pomoc bezrobotnym osobom niepełnosprawnym. Przesunięcia 
obejmowałyby środki przeznaczone na  staże zawodowe. Pozostające pieniądze z tego 
zadania zostałyby zagospodarowane z przeznaczeniem na refundacje doposażenia lub 
wyposażenia stanowisk  pracy  i jednorazowe środki na rozpoczęcie działalności 
gospodarczej (formy bardziej efektywne).  
Opinia projektu uchwały - jednogłośnie pozytywna 
 

• Projekt uchwały RPW w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/166/2008 RPW z dn. 29 
grudnia 2008r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2009r. 
wraz z autopoprawką Zarządu Powiatu Wągrowieckiego   
/temat omówiła – Danuta Królczyk/  
 
Projekt zmian do budżetu 2009r. przedstawiła Skarbnik Powiatu.  Zmiany do budżetu 
ujęte w projekcie  uchwały obejmowały m.in.:  

a) zmiany po stronie dochodów 
⇒ zwiększenie o 2.120zł dotacji od Wojewody na organizacje kwalifikacji 

wojskowej, 
⇒ zwiększenie o 11.220zł kwoty dotacji z Fundacji Polsko – Niemieckiej 

Współpracy Młodzieży na dofinansowanie Polsko - Niemieckiego kursu 
szachowego – trening i turniej (46 uczestników).  

 
b) zmiany po stronie wydatków:  

⇒ uruchomienie kwoty 40.000zł na prace konserwatorskie, restauratorskie i 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru rozlokowanych na 
terenie powiatu (4 dotacje), 

⇒ uruchomienie dotacji 2.120zł  na organizacje kwalifikacji wojskowej. 
 

Autopoprawka obejmowała z kolei: 
⇒ uruchomienie kwoty 10.000zł  na pomoc dla powodzian z Miasta i Gminy 

Szczucin, 
⇒ zwiększenie środków  na wynagrodzenie pracowników socjalnych PCPR i 

WPOW, 
⇒ zwiększenie środków o 5.496zł na zadanie kampanii edukacyjno – 

informacyjnej promującej rodzicielstwo zastępcze i o kwotę 11.286zł na 
zadanie pn. warsztatów umiejętności wychowawczej dla rodzin zastępczych.  

Opinia projektu uchwały z autopoprawką – jednogłośnie pozytywna  
 

• Projekt uchwały RPW w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez powiat 
Wągrowiecki pomocy finansowej Miastu i Gminie Szczucin w związku ze stratami 
powstałymi w wyniku powodzi.   
/temat omówiła – Danuta Królczyk/  
Dotacja celowa z naszego powiatu skierowanaby została na zaspokojenie 
najpilniejszych potrzeb  życiowych mieszkańców, zakupu narzędzi do pracy oraz sprzętu 
domowego – po przejściu fali powodziowej w powyżej wskazanej gminie.   
 
Opinia projektu uchwały – jednogłośnie pozytywna  
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3. Informacja i ocena aktualnej sytuacji finansowej powiatu, zobowiązań i poziomu zadłużenia 

/wydatki na spłaty rat kapitałowych i obsługę długu z tytułu zaciągniętych pożyczek – 
kredytu, aktualny stan zadłużenia, terminowość dokonywanych spłat wraz z prognozą długu 
na lata następne/.   
/temat omówiła – Danuta Królczyk/  
 
Skarbnik powiatu przedstawiła informacje finansową, aktualną na koniec maja br. Pełna 
informacja zostanie przedstawiona RPW po 31 sierpnia br.  
Realizacja dochodów odbiega od zaplanowanych i na dzień przedstawienia wynosi 54,33%. 
Najbardziej interesujące są według Skarbnika dochody własne – 33,78% wykonania. Mają 
na to wpływ niższe niż zakładano o 392.000zł przychody z podatku od osób fizycznych  
i prawnych (niższe o 40.000zł) oraz wpływy z opłat komunikacyjnych o kwotę  87.000zł z 
Wydziału Komunikacji. W rezerwie dokonano zabezpieczenia 500.000zł - choć D.Królczyk 
uważa, że i tak to nie wystarczy, gdyż pod koniec roku zbliżymy się do kwoty 1.000.000zł. 
niewykonania dochodów. Tak więc  potrzebne będzie drugie 500.000zł na zbilansowanie tej 
kwoty w budżecie. Realizacja pozostałych dochodów przebiega zgonie z planem. 
Radny J.Piasecki prosił o sprawdzenie kosztów w Wydziale Komunikacji – jak się ma relacja 
dochody  – koszty.   Skarbnik określiła, że będzie mniej dochodów z wydziału komunikacji o 
jakieś 14%. Jeśli chodzi o kredyty – spłacane są  na bieżąco. Od 2004r. pożyczono kwotę 
25.435.322zł. Aktualnie z tej kwoty pozostaje do spłaty 9.126.566zł (na koniec czerwca 
2009r.).  
Jak stwierdziła D.Królczyk zajmujemy 6 miejsce w  Wielkopolsce pod względem inwestycji a 
9 pod względem pożyczek – kredytów. 
W trakcie przedstawienia informacji, padło pytanie – jakie warianty przygotowuje Zarząd na 
drugie półrocze br. T.Kranc odpowiedział, iż zabezpieczone w budżecie 500.000zł  
– o którym już wspominała D.Królczyk - nie pokryje braku dochodów. Braki będą na 
poziomie 800.000 - 1.000.000zł. Dlatego wicestarosta polecił, ażeby wstrzymać się  
z zakupem wielofunkcyjnego ciągnika do utrzymania dróg. Zbierane są oferty tego 
urządzenia. Ceny wahają się 1.300.000 – 3.000.000zł. Ważne będą też oferowane ceny 
serwisu. We wrześniu stwierdzimy, czy stać nas na zakup tego urządzenia w aktualnej 
sytuacji ekonomicznej. Starosta Michał Piechocki uważa, że należy z tym poczekać nawet 
do października a zabezpieczyć w pierwszej kolejności bieżące wydatki. T.Kran dodał, że 
Zarząd uważa iż zakup mógłby nastąpić z oszczędności. Musimy poczekać do momentu aż 
będziemy wiedzieć jak wyglądają nasze dochody.          

 
Zakończenie posiedzenia Komisji nastąpiło o godzinie 17.14 

 
4.     ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI. 
 

4.1 Zapytania 
Nie odnotowano 
 
4.2 Opinie 
 Opinie dotyczące analizowanych projektów uchwał odnotowano w przebiegu dyskusji.  

 
4.3 Stanowiska 
Nie odnotowano  
  
4.4 Wnioski 
Nie odnotowano  
 

           
 

  ____________________________                            _____________________ 

         Protokołował / Protokołowała                                Przewodniczący Komisji   


